
Rada Gminy Łęka Opatowska 

 

Protokół nr XV/2025 

XV Sesja w dniu 28 marca 2025  

Obrady rozpoczęto 28 marca 2025 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 12:13 tego samego 

dnia. 

Transmisja obrad dostępna pod adresem: 

https://lekaopatowska.esesja.pl/transmisja/67240/xvasesjaaradyagminya%C5%82%C4%99ka

aopatowskaawadniua28amarcaa2025aragodza1100.htm 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Adamski 

2. Adam Gawlik 

3. Wojciech Gruszka 

4. Piotr Jeziorny 

5. Małgorzata Kaczmarzyk 

6. Wojciech Nawrocki 

7. Łukasz Olbrych 

8. Magdalena Osada 

9. Marian Pacyna 

10. Agata Rybak 

11. Mieczysław Skotnik 

12. Mateusz Sroka 

13. Katarzyna Szczepańska 

14. Kamil Wesołowski 

15. Ryszard Wierzba 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Piętnaste posiedzenie sesji Rady Gminy w dniu 28 marca 2025 roku o godz. 11:00 otworzyła 

Przewodnicząca Rady i po powitaniu radnych i gości oświadczyła, iż zgodnie z listą  

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji.  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

- Wójt Gminy – Adam Kopis, 

- Z-ca Wójta Gminy/Sekretarz Gminy – Małgorzata Gąszczak, 

- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica,    

- Informatyk – Przemysław Mrózek. 

- Kierownik GOPS – Lucyna Kasprzak 

- Pełnomocnik Wójta ds. profilaktyki – Danuta Gąszczak 



2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Zmyślona Słupska, 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w 

miejscowości Opatów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w 

miejscowości Łęka Opatowska. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 

2025 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 

Opatowska na lata 2025-2040. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łęka Opatowska w 2025 

roku. 

12. Sprawozdanie z realizacji zadań własnych wynikających z Gminnego programu 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla Gminy 

Łęka Opatowska za rok 2024.  

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej  

i ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Łęka Opatowska na lata 

2024-2030 - okres sprawozdawczy 2024 r. 

14. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęce 

Opatowskiej za rok 2024. 

15. Informacja za rok 2024 dotycząca roszczeń w przypadku obniżenia wartości 

nieruchomości opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości (tzw. „opłata 

planistyczna”), na skutek uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie obrad XV Sesji Rady Gminy. 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Przewodnicząca Rady poddała go pod głosowanie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 



ZA (15) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata 

Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata 

Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, 

Ryszard Wierzba 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała przyjęcie protokołu z ostatniej sesji bez 

uprzedniego czytania. Protokół z ostatniej sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 

do wglądu przed sesją. Przewodnicząca Rady spytała czy ktoś z radnych ma uwagi do 

protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. 

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania protokołu z obrad 

poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata 

Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata 

Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, 

Ryszard Wierzba 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy – Katarzyna Szczepańska, która przedstawiła 

informację o działaniach w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

Głos zabrał Wójt Gminy Adam Kopis, który przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w 

okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady, które stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Zmyślona Słupska, 

 

Głos zabrała - Anna Pilarek – inspektor ds. gospodarki gruntami, która wyjaśniła, iż projekt 

uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji 12.03.2025 r., który jest efektem 

prac podjętych na podstawie uchwały inicjującej z 24.04.2024 r. Projekt miejscowego planu 

wraz z prognozą oddziaływania na środowisko został poddany konsultacjom społecznym w 

okresie od 22 stycznia do 21 lutego br. Konsultacje miały formę spotkania otwartego dyżur 

projektanta w dwóch dniach i zbierania uwag w terminie od 22 stycznia do 21 lutego br. 



Projekt planu wraz z prognozą był przedstawiony również na stronie internetowej Gminy 

Łęka Opatowska. Do projektu planu jak i prognozy oddziaływania na środowisko nie 

wniesiono uwag, w związku z tym nie trzeba procedować i głosować uwag do tego planu. 

Dodatkowa podkreśliła, iż plan miejscowy będzie miał niewielki wpływ na finanse publiczne 

w tym budżet gminy. W wyniku realizacji ustaleń tego planu, przewiduje się nieznaczny, ale 

korzystny dla gminy bilans finansowy związany ze wzrostem podatku od nieruchomości jeśli 

zostanie zrealizowana inwestycja. Na etapie opracowania planu współpracowano ściśle z 

inwestorem co jest efektem Jego zapotrzebowania, Jego wniosku. Plan został procedowany 

zgodnie z przepisami o planowaniu przestrzennym. W ciągu niespełna roku przygotowano 

dokument i prosi się  o podjęcie stosownej uchwały. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/ 76 /2025 w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie 

geodezyjnym Zmyślona Słupska,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata 

Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata 

Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, 

Ryszard Wierzba 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w 

miejscowości Opatów. 

 

Głos zabrała - Anna Pilarek – inspektor ds. gospodarki gruntami, która wyjaśniła, iż projekt 

uchwały dotyczy wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do gminnego zasobu nieruchomości 

gruntu rolnego stanowiącego działkę nr 613/1 położonego w Opatowie o powierzchni 105 m2. 

Nieruchomość stanowi własność osoby fizycznej. Ma być przeznaczona na poszerzenie 

gminnej drogi wewnętrznej. Zlokalizowana jest w rejonie zabudowy usługowo- przemysłowej 

i w związku z tym wystąpiono o konieczność poszerzenia istniejącej drogi dla poprawy 

warunków zagospodarowania i komunikacji nowych i istniejących zakładów przemysłowych 

istniejących przy tej działce. W związku z powyższym przedstawia się projekt uchwały i prosi 

o podjęcie.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/ 77 /2025 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości położonych w miejscowości Opatów.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata 

Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata 

Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, 

Ryszard Wierzba 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w 

miejscowości Łęka Opatowska. 

 

Głos zabrała - Anna Pilarek – inspektor ds. gospodarki gruntami, która wyjaśniła, iż w 

związku z zamiarem zapewnienia podstawowej opieki zdrowotnej mieszkańcom gm. Łęka 

Opatowska Wójt Gminy wydał decyzję o lokalizacji inwestycji celu publicznego z dnia 17 

stycznia 2025r. dla inwestycji polegającej na budowie budynku ośrodka zdrowia wraz z 

pomieszczeniami gospodarczymi oraz infrastrukturą towarzyszącą na działce będącej 

przedmiotem niniejszej uchwały.  

Po podziale i rozmowach z właścicielami przedstawiamy Państwu projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na odpłatne nabycie tej nieruchomości w celu realizacji inwestycji celu 

publicznego. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 

głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XV/ 78 /2025 w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości położonych w miejscowości Łęka Opatowska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata 

Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata 

Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, 

Ryszard Wierzba 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 

2025 rok. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2025 rok /22:13 – 31:33 minuta transmisji/.  

 

Idąc dalej, głos zabrała Radna Magdalena Osada, która odniosła się do wprowadzonego 

nowego zadania dot. budowa kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowych w Opatowie na 

dwóch ulicach o których ostatnio rozmawiano na komisjach. Jak wygląda ściągalność 

należności z którymi zalegają mieszkańcy z opłat za wodę, ścieki i za podatek od 

nieruchomości? 

 



Głos zabrała Skarbnik Gminy – Emilia Panek, która odpowiedziała, iż za I kwartał jeszcze Jej 

nie wiadomo. Jedynie na koniec roku 2024 jak pamięta przy wykonywaniu sprawozdania 

opisowego, za wodę zostało ściągnięte ok. 90 tyś. zł. natomiast na innych nie pamięta. Na 

bieżąco Urząd stara się ściągać w miarę możliwości. Wysyłane są tytuły wykonawcze i tyle 

co komornik zdoła ściągnąć  i do urzędu wpłacić to tyle jest.  

 

Idąc dalej Radna Magdalena Osada poprosiła Panią Skarbnik o przygotowanie informacji na 

najbliższe posiedzenie komisji dot. ściągalności zaległości w celu dokładnego 

przeanalizowania kwestii za zgodą Przewodniczącego Komisji. 

  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 

głosami „za”,  1 „wstrzymujący” podjęła uchwałę Nr XV/ 79 /2025 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2025 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata 

Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata 

Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Ryszard Wierzba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kamil Wesołowski 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 

Opatowska na lata 2025-2040. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2025-2040 /34:43 – 36:26 minuta 

transmisji/.  

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 

głosami „za” podjęła uchwałę Nr XV/ 80 /2025 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2025-2040.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata 

Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata 

Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, 

Ryszard Wierzba 

 



11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łęka 

Opatowska w 2025 roku. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który podkreślił, iż wierzy mocno i dlatego poprosił pracownika 

Urzędu Gminy – Pana Łukasza Jędrasiaka o uczestniczenie w organizowanym w 

Wieruszowie Kongresie bezdomności, zwierząt że w najbliższej przyszłości będą czipowane 

wszystkie psy. Burmistrz Wieruszowa zapewniał, że w kwestiach związanych z 

bezdomnością psów i kotów, będzie to prolongowane na ulicy Wiejskiej w Warszawie i 

sprawa czipowania uda się. Wójt podkreślił, iż zawsze będzie Burmistrza Wieruszowa w tej 

kwestii wspierał.  

Następnie Wójt przedstawił uzasadnienie do uchwały:„W związku z ustawą o ochronie 

zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. zgodnie z art. 11a, Rada Gminy została zobowiązana do 

określania w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt.  

W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łęka Opatowska w 2025 roku , 

który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem realizację 

takich zadań jak:  

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt;  

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie,  

3) odławianie bezdomnych zwierząt;  

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt;  

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt;  

6) usypianie ślepych miotów;  

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich;  

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z 

udziałem zwierząt.  

Projekt programu został zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kępnie 

oraz przez organizacje społeczne, których statutowym celem jest ochrona zwierząt: 

Opatowskie Stowarzyszenie Kulturalno - Sportowe oraz przez dzierżawców lub zarządców 

obwodów łowieckich, działających na obszarze Gminy Łęka Opatowska: Koło Łowieckie 

Diana nr 40 w Kępnie, Koło Łowieckie Knieja nr 39 w Kępnie, Ośrodek Hodowli Zwierzyny 

przy LZD Siemianice. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania nad w/w uchwałą. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 

głosami „za” podjęła uchwałę Nr XV/ 81 /2025 w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Łęka Opatowska w 2025 roku.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Grzegorz Adamski, Adam Gawlik, Wojciech Gruszka, Piotr Jeziorny, Małgorzata 



Kaczmarzyk, Wojciech Nawrocki, Łukasz Olbrych, Magdalena Osada, Marian Pacyna, Agata 

Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Kamil Wesołowski, 

Ryszard Wierzba 

 

12. Sprawozdanie z realizacji zadań własnych wynikających z Gminnego programu 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla Gminy 

Łęka Opatowska za rok 2024. 

 

Głos zabrała Pełnomocnik Wójta ds. profilaktyki – Danuta Gąszczak, która przedstawiła 

Sprawozdanie z realizacji zadań własnych wynikających z Gminnego programu 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Łęka 

Opatowska za rok 2024, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej 

i ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Łęka Opatowska na lata 

2024-2030 - okres sprawozdawczy 2024 r. 

 

Głos zabrała Kierownik GOPS – Lucyna Kasprzak, która przedstawiła Sprawozdanie z 

realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 

doznających przemocy domowej w Gminie Łęka Opatowska na lata 2024-2030 - okres 

sprawozdawczy 2024 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Idąc dalej Przewodnicząca Rady Gminy dodała, iż sprawozdania były bardzo dokładnie 

omówione na posiedzeniu Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. Radni nie wnoszą 

żadnych uwag, panie pracują bardzo dużo i dobrze.  

 

14. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęce 

Opatowskiej za rok 2024. 

 

Głos zabrała Kierownik GOPS – Lucyna Kasprzak, która przedstawiła Sprawozdanie z 

działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęce Opatowskiej za rok 2024, które 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu - 

Magdalena Osada, która potwierdziła słowa Przewodniczącej Rady Gminy, iż wszystkie 

sprawozdania były szczegółowo przedstawione na ostatnim posiedzeniu komisji. 

Podziękowała Paniom z GOPSU za bardzo ciężką pracę, bo uważa że jest to jedna z 

najtrudniejszych materii w jakiej się pracuje. Bo pracuje się z drugim człowiekiem a 

przeważnie są to osoby z dużymi problemami. Jeszcze raz podziękowała i życzyła dalszych 

sukcesów i owocnej pracy.  

Idąc dalej, Kierownik GOPS - Lucyna Kasprzak odpowiedziała – dziękuję.  

15. Informacja za rok 2024 dotycząca roszczeń w przypadku obniżenia wartości 

nieruchomości opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości (tzw. „opłata 

planistyczna”), na skutek uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił informację  za rok 2024 dotycząca roszczeń w 

przypadku obniżenia wartości nieruchomości opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 



(tzw. „opłata planistyczna”), na skutek uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Brak interpelacji. 

 

17. Wolne wnioski i informacje. 

 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Wojciech Gruszka, który poprosił o przekazywanie radnym 

w miarę możliwości informacji o warsztatach rewitalizacji Gminy Łęka Opatowska. Bo to są 

ważne rzeczy, żeby zwrócić na to uwagę. Bo sam dowiedział się przez przypadek od Sołtysa. 

Następnie głos zabrała Radna - Magdalena Osada, która zgłosiła uwagę, aby to projektów 

protokołu załączać również sprawozdanie Wójta Gminy i Sprawozdanie Przewodniczącego 

Rady. 

Wójt Gminy odpowiedział, jeśli chodzi o kwestie związane z warsztatami to jak najbardziej 

jest na tak. Sądził, że informacje były na stronie internetowej gminy a jeśli nie to na pewno 

będą. Odnośnie załączników do protokołu będzie to uzupełniane.  

Idąc dalej głos zabrał Radny Sroka, który poprosił o załatanie dziury na ulicy Tęczowej. 

Następnie serdecznie podziękował w imieniu mieszkańców za dołożone punkty 

oświetleniowe na ulicy Prostej, i Tęczowej, wymienione z oświetlenia żółtego na białe oraz 

dwa nowe punkty, które czekają na podłączenie.  

Wójt Gminy odpowiedział, iż zapisał kwestie załatania dziury na ulicy Tęczowej. 

Dopowiedział, iż jak tylko można kwestie dziur na bieżąco są realizowane. Podziękował za 

ostatnie słowa dotyczące oświetlenia. Na chwilę obecną zostało wykonane 23. Jest jeden Pan 

nie zadowolony, ale uważa że jak będzie to zrealizowane to będzie zadowolony   .Jest jeszcze 

jedna kwestia z ulicą Jasną i ze Zmyśloną Słupską tak jak Radny Mateusz Sroka powiedział 

jeszcze dwie lampy zaświecą. Podkreślił, iż gmina dba o bezpieczeństwo i o kwestie związane 

z tym, aby rzeczywiście ludziom żyło się lepiej i chciałby wierzyć mocno, że z Państwa 

Radnych aprobatą kolejne inwestycje oświetleniowe będą miały miejsce na terenie Gminy 

Łęka Opatowska. Stosowną kwotę na koniec roku gmina wpłaciła do Spółki Oświetlenie 

Uliczne i Drogowe w kwocie 200 tyś. zł.  

Idąc dalej, głos zabrała Radna Agata Rybak, która spytała jaki jest klucz wyboru delegacji 

radnych do wydarzeń gminnych tj. odbiór inwestycji? 

Przewodnicząca Rady  -Katarzyna Szczepańska odpowiedziała, iż jak deleguje, to najpierw 

pyta kto z Państwa Radnych jest chętny, jeżeli nie ma chętnych to zapisuje sobie i wyznacza. 

Idąc dalej, Radna Agata Rybak dopowiedziała, iż rozumie, ale informacje nie docierają do 

wszystkich radnych. 

Ponownie głos zabrała Przewodnicząca Rady, która wyjaśniła, iż odnośnie odbioru inwestycji 

jeżeli nie jest poinformowana to nie deleguje nikogo z radnych. Jeżeli ma przekazaną 

informację  wtedy stara się wydelegować kogoś z radnych.  



Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który podkreślił, że jak tylko jest Mu dane od 08.12.2014 

r.  być Wójtem Gminy Łęka Opatowska  to zestawień chronologicznych obecności radnych 

co do odbiorów inwestycji nie stosował. Jeżeli Radna Agata Rybak preferuje kwestie 

obecności przy każdym odbiorze inwestycji, która jest w danej miejscowości jest dwiema 

rękami za tym i informowaniem Państwa Radnych. Bardzo będzie wdzięczny i będzie się 

bardzo cieszył z Państwa Radnych obecności.  

Idąc dalej głos zabrała Przewodnicząca Rady, która dopowiedziała, iż wcale Państwo Radni 

nie są chętni do delegacji. Naprawdę trzeba się bardzo naprosić, żeby trzy osoby zebrać. 

Jedynie cały czas te same osoby i nie wiadomo o co pretensje. 

Radna Agata Rybak dopowiedziała, iż to nie są pretensje. 

Przewodnicząca Rady ponownie zabrała głos – Jak przyjdzie co do czego to chętnych brak.  

Radna Agata Rybak podkreśliła, iż będzie osobiście chętna jak tylko do Niej informacja 

dotrze, że jest możliwość uczestniczenia w takim dniu i w takim czasie.  

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, iż na pewno skorzysta, bo chętnych nie jest za dużo. 

Bardzo się cieszy że Radna Agata Rybak jest chętna.  

Radna Agata Rybak odpowiedziała – dziękuję. 

Idąc dalej, Przewodnicząca Rady odczytała list otwarty do samorządowców wystawiony 

przez Pocztę Polską do podjęcia stanowczego sprzeciwu wobec polityki, która prowadzi do 

osłabienia Poczty Polskiej, likwidacji placówek i ograniczenia usług pocztowych.  

Następnie głos zabrał Radny Mateusz Sroka, który odniósł się do odczytanego listu i 

podkreślił, iż co można zrobić? Listy mieszkańcy gminy wysyłają Pocztą Polską nie 

kurierami. Jak ma Gmina wspierać? Jak odgórnie dzieje się jak się dzieje. A to jest firma 

państwowa.  

Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy, który  podkreślił, iż jako gospodarz gminy jest jak 

najbardziej za tym żeby podpisać się pod wystosowanym apelem i podtrzymaniem kwestii 

związanej z Pocztą Polską i ludźmi którzy tam pracują. To co już Radny Mateusz Sroka 

wspomniał Poczta Polska jest Pocztą Polską. Zdaje sobie sprawę, że te systemowe 

rozwiązania nie leżą w gestii tego najniższego szczebla jaką jest rada Gminy w Łęce 

Opatowskiej. Te rozwiązania muszą być podjęte na samej górze a nie na samym dole. 

Natomiast na ile można naszym apelem wesprzeć całą sprawę to jest inna kwestia  

 

Następnie głos zabrała Radca Prawny - Gabriela Drzazga, która przytoczyła § 19 ust. 2 

Statutu Gminy Łęka Opatowska, z którego wynika, że oprócz uchwał Rada Gminy może 

podejmować: 

1) postanowienia proceduralne, 

2) deklaracje – zawierające samozobowiązanie się do określonego postępowania, 

3) oświadczenia – zawierające stanowisko w określonej sprawie, 

4) apele – zawierające formalnie niewiążące wezwania adresatów zewnętrznych do 

określonego postępowania, podjęcia inicjatywy czy zadania, 

5) opinie – zawierające oświadczenia wiedzy oraz oceny. 



Idąc dalej Radca Prawny dopowiedziała, iż jeśli będzie Państwa Radnych, taka wola to w tym 

zakresie mogą Państwo Radni rozważyć na posiedzeniu komisji jedną z odczytanych form i 

podjąć na najbliższym posiedzeniu sesji. 

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy, która wyjaśniła, iż wobec powyższego 

pozostawia temat Poczty Polskiej do rozpatrzenia na najbliższe posiedzenie komisji. 

Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy który odniósł się do kwestii poruszanych na posiedzeniu 

wspólnym komisji tj. kwestii zabezpieczenia środków, kwestii wolnych środków i czego 

można się podjąć, kwestii wpisania inwestycji chodnika na ulicy Dworcowej, kwestii 

związanej z zakupem samochodu dla OSP Opatów oraz pozostałych związanych z kolejnymi 

zadaniami które chciałby, żeby były zrealizowane. Podkreślił, iż będzie robił wszystko, żeby 

szukać środków zewnętrznych. Na tyle na ile będzie trzeba, będzie prosił Państwa Radnych o 

zgodę związaną z realizacją  danych inwestycji w ramach budżetu gminy. Podkreślił, iż na tę 

chwilę ze środków zewnętrznych jak przekazał Pan Marszałek nie będzie drugiego rozdania z 

FOGR-u, z którego zawsze gmina korzystała i zdaje sobie sprawę, że coraz częściej tylko i 

wyłącznie będzie trzeba bazować na tym co gmina ma i posiada. Ponadto, Wójt 

poinformował, iż zamknęła się kwestia związana z wykupem gruntów od kaplicy do ulicy 

Brzozowej w Trzebieniu. Doszło do porozumienia z właścicielem  gruntów i czeka na 

podpisanie stosownych dokumentów. W przypadku jednego właściciela sprawa toczy się z 

udziałem Starostwa Powiatowego w kwestii wywłaszczenia i określenia ceny jaką gmina ma 

zapłacić. Natomiast pozostałe sprawy są załatwiane w sposób pozytywny, tak jak dzieje się w 

przypadku właścicieli gruntów, jeśli chodzi o drogę w miejscowości Szalonka. 

 

18. Zakończenie obrad XV Sesji Rady Gminy. 

 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 12.13 zamknęła 

obrady XV sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 
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